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Rights of thevictim in front of the judicial police, " the complaint, reporting and collection
of evidence"

Abstract

Collecting evidence is carried out by a specialized judicial police service. It is a sensitive and
delicate procedure as it is the victim's first contact with specialist and experienced agents, as
well as with the circumstances of the case. This mechanism is responsible for the actions
necessary to preserve the evidence and to take the victim's complaint in a professional
manner, especially in the treatment and management of the crime scene. In this situation, the
victim is reeling from the crime, which can make the job of the judicial police embarrassing,
if they do not take these circumstances into consideration.

Key words: Judicial police, victim, evidence, notification, complaint.

Lesdroits de la victime devant la police judiciaire: " la plainte, la proclamation et la
collecte de preuves'

Résumeé

La collecte des preuves est effectuée par un service spécialisé de police judiciaire, c’est une
procédure sensible et délicate, étant le premier contact de la victime avec des agents
spécialistes et expérimentés, ainsi qu’avec les circonstances de |’affaire. Ce dispositif est
chargé des actions nécessaires pour préserver les preuves et de prendre la plainte de la
victime de fagon professionnelle, surtout dans le traitement et la gestion de la scéne du crime.
Dans cette situation, la victime est sous le choc du crime, ce qui peut rendre le travail de la
police judiciaire embarrassant, si €lle ne prend pas en considération ces circonstances.

Mots-clés: Policejudiciaire, victime, preuves, notification, plainte.
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